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باخت پرسشبرانگيز پرسپوليس

وقتي دوربين تلويزيوني در دقايق پاياني بازي پرسپوليس و فجر سپاسي، روي صورت مهدي مهدويكيا در نيمكت

ذخيرهها ميرفت...

جام جم آنلاين: وقتي دوربين تلويزيوني در دقايق پاياني بازي پرسپوليس و فجر سپاسي، روي صورت مهدي مهدويكيا در نيمكت
ذخيرهها ميرفت، ناراحتي در صورت بازيكن بزرگ و با تجربه پرسپوليس موج ميزد، غمي كه از تعصب اين بازيكن با تجربه و قديمي
نشات ميگرفت و بيننده ميتوانست از خود بپرسد چرا از بازيكنان بزرگ پرسپوليس كمتر از ميزان توان و ظرفيتشان استفاده

ميشود و چرا بايد مهدويكيا در زمين نباشد؟
هر چند كه البته به مانوئل خوزه حق ميدهيم پس از باخت بگويد هنوز با ميزان تواناييهاي بازيكنان آشنايي لازم را ندارد، اما به هر
حال تا همين جا نيز كه دو هفته براي پرسپوليس با يك پيروزي و يك شكست همراه شده، بايد از مربي پرتغالي پرسيد كه چه كار

خاصي را به لحاظ تاكتيكي براي سرخها انجام داده است.

به هر صورت او با آگاهي و اختيار هدايت پرسپوليس را برعهده گرفته و حالا نيز نبايد از عواقب شكست جا خالي داده و چنين توجيه
كند كه چون در انتخاب بازيكنان نقشي نداشته، نميتواند پاسخگوي اين شكست باشد.

البته مانوئل خوزه كه در وصف او تعاريف زيادي شده، بايد به اين نكته آگاه باشد كه معمولا مربيان بزرگ در لحظات سخت و دشوار
نقش محوري خود را نشان داده و باعث تغيير و تحولات مثبتي در تيمهايشان ميشوند، اما متاسفانه در دو ديدار اخير با صنعت نفت

و سايپا، جز دو تعويض او در آبادان، رد پاي ديگري از حضور اين مربي پرتغالي در بازيهاي پرسپوليس شاهد نبودهايم.

جدا از بازي هفته اول مقابل صنعت نفت كه به دليل گرماي شديد آبادان به بازيكنان پرسپوليس حق ميداديم كه در زمين دوندگي
لازم را نداشته و بيشتر به كنترل بازي بپردازند، اما قابل قبول نيست كه سرخها مقابل فجر سپاسي در ورزشگاه آزادي نيز كند و بيرمق

ظاهر شوند و در برابر بازيكنان گمنام و جوان حريف شيرازي كم بياورند.

ايراد اساسي اين است كه مانوئل خوزه از روزي كه در تمرينات پرسپوليس حاضر شد، اصلا سعي نكرد از محسن عاشوري و بويژه
بدنساز تيم بپرسد كه چه كاري براي آمادهسازي تيم انجام شده است، بلافاصله با حضور او عذر بدنساز تيم خواسته شد و برنامه

ديگري مورد توجه قرار گرفت.

موضوعي كه باعث شد روند آماده سازي تيم مختل شده و خود مانوئل نيز بعد از چند روز با تعجب بپرسد كه چرا بدنهاي بازيكنان
كند وسنگين است.

پرسشي كه البته از سوي چيذري بدنساز كنار گذاشته پرسپوليس اين گونه پاسخ داده شد كه وي با بررسي تمام جوانب و شرايط
زماني، برنامهاي را به لحاظ بدنسازي مورد توجه قرار داده كه با شروع ليگ، بدن بازيكنان آماده مسابقه باشد.

اما مانوئل كه به لحاظ حرفهاي اين سوال را بايد قبل از شروع كار خود ميكرد، از كنار آن بسادگي گذشت تا با بر هم خوردن برنامه
اوليه بدنسازي تيم، پرسپوليسيها اين روزها از آمادگي لازم بدور باشند.

كافي است به گل سومي كه پرسپوليس از فجر خورد دقت شود تا كندي و سرعت پايين مدافعان پرسپوليس كاملا روشن شود.

موضوع ديگري كه نميتوان از كنار آن بسادگي گذشت، تاكتيك اتخاذ شده از سوي مانوئل بود كه معلوم نشد تيم او با چه شيوهاي
بازي كرده و چه برنامهاي را براي تسخير دروازه فجر مدنظر دارد.
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بيشك اگر قرار بود از قدرت سرزني كريم انصاري فرد در نوك پيشاني حمله پرسپوليس استفاده شود، او بايد با سانتر از جناحين
بخوبي تغذيه ميشد.

كاري كه نه تنها اصلا مورد توجه نبود، بلكه سرخها در حركت رو به جلوي خود نيز با كلي مشكل مواجه بودند و شايد اگر دفاع حريف
در جريان گل اول دچار اشتباه نميشد، پرسپوليس نيمه اول را نيز برنده به رختكن نميرفت همچنين استفاده از دو هافبك دفاعي
توام در زمين (آقازماني و سوساي برزيلي) سوالبرانگيز بود و معلوم نبود چرا هافبك طراح و رو به جلويي چون محمد نوري بايد روي

نيمكت ذخيرهها بنشيند؟!

هر چند در فرداي بازي و به دنبال انتقاد علي پروين از شيوه بازي سرخها و بيان اين موضوع كه هنوز هم ميگويد مربي داخلي بهتر از
خارجي است، رويانيان و خيليهاي ديگر در برابر عضو هيات مديره پرسپوليس جبههگيري كردند، اما بايد به علي پروين حق داد كه از

بازي ضعيف پرسپوليس در برابر تيم فجر سپاسي شاكي و عصباني باشد.

دو تيمي كه فرق ريالي شان هفت ، هشت ميليارد توماني ميشود، اما محمود ياوري با تجربه براي آنكه از جايگاه مربيان ايراني دفاع
كند، نيمه مربيان را از مانوئل خوزه برد تا با تغيير باخت 1ـ0 به پيروزي شيرين 2ـ3 و بردن تيمش به صدر جدول، ثابت كند كه

نتيجهگيري در فوتبال ايران فقط از خرجهاي ميلياردي حاصل نميشود.

حجتالله اكبرآبادي - دبير گروه ورزش
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